
  

Protokół Nr XXX/2010
z trzydziestej nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Janowiec Kościelny 
odbytej w dniu 18 stycznia 2010 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy  w Janowcu Kościelnym 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 12.oo
Obrady sesji zakończono o godz. 14.00.

Podczas obrad sesji przed budynkiem wywieszono flagę narodową,

Zgodnie z art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym 
(Dz.U.  Nr  13,  poz.  74  ze  zm.)  Przewodniczący  Rady  Gminy  otworzył 
trzydziestą  nadzwyczajną  sesję  Rady  Gminy 
Janowiec Kościelny i po powitaniu radnych, gości, oświadczył, iż zgodnie z 
listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecnych radnych,  stanowi załączniki nr 1 do protokołu.

Przewodniczący rady poinformował, iż zgodnie z art. 20 ust.5 ustawy o 
samorządzie gminnym został zobowiązany  do wprowadzenia do porządku 
obrad  dzisiejszej  sesji  jednego  projektu  uchwały  na  wniosek  Wójta,  który 
wpłynął w ustawowym terminie, a dotyczący:
-  uchwała  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz  Powiatu 
Nidzickiego w celu realizacji inwestycji pt. : Przebudowa dróg powiatowych na 
odcinku Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 N odcinek od 
6+332 do km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47.
Zgodnie z ustawą Rada Gminy może wprowadzić zmiany do porządku obrad 
bezwzględną większością głosów.

Zatem przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  wprowadzeniem  dodatkowego  projektu  uchwały  do 
porządku obrad ?

– 15  za

Przewodniczący rady stwierdził, że proponowana zmianą do porządku obrad 
sesji została przyjęta bezwzględną większością głosów.

Ad  pkt.2.  Przewodniczący  Rady  przedstawił  porządek  obrad  ,  który  jest 



następujący:
 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwał w sprawach:

1) zmiany uchwały budżetowej gminy Janowiec Kościelny na 2010 rok,
2) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nidzickiego w celu realizacji inwestycji 
pt:  „Przebudowa dróg powiatowych na odcinku Safronka-Janowiec 
Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 N odcinek od 6+332 do km 7+328,65, 
Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47”.

5. Wolne wnioski i informacje.

Ad.pkt.3.

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół  zgodnie  ze  Statutem  Gminy  był  przygotowany  trzy  dni  przed 
terminem  sesji  oraz  wyłożony  w  dniu  dzisiejszy  na  pół  godziny  przed 
rozpoczęciem sesji, zatem  każdy z radnych miał możliwość zapoznania się z 
jego treścią.
Zatem, czy są pytania odnośnie protokołu z poprzedniej sesji ?

Nikt nie zgłosił uwag.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował głosowanie.

Kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ?

Ustawowy skład Rady Gminy - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych

Za przyjęciem protokołu - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty jednogłośnie.

Ad.pkt.4.
Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  budżetowej  gminy Janowiec 
Kościelny na 2010 rok.

Przewodniczący rady poinformował,  iż działając na podstawie art.  20 
ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym i § 21 ust. 7 
Statutu Gminy Janowiec Kościelny , Pani Wójt  złożyła wniosek o zwołanie 
nadzwyczajnej sesji, celem podjęcia zmian w uchwale budżetowej  na 2010 
rok.  W  uchwale  z  dnia  30  grudnia  2009  roku  nie  przewidziano  środków 



finansowych na  dożywianie uczniów na wypłatę dodatków mieszkaniowych i 
wypłatę świadczeń socjalnych. Wymienione zadania muszą być realizowane, 
decyzje  powinny  być  wydane  już  w  pierwszych  dniach  stycznia,  zatem 
konieczne  jest  podjęcie  stosownej  uchwały  w tej  sprawie,  aby mogły  być 
realizowane bieżące zadania  gminy.

Następnie przewodniczący rady zaznaczył, iż w materiałach sesyjnych, 
które  otrzymali  wszyscy  radni  należy  wprowadzić  autopoprawki.  Otóż 
otrzymaliśmy informację, że do 26 stycznia br. trzeba dostarczyć do Urzędu 
Marszałkowskiego uchwałę budżetową zabezpieczającą środki finansowe na 
współfinansowanie budowy drogi powiatowej Safronka-Janowiec Kościelny-
Kuce. Nasza uchwała budżetowa przewiduje środki, ale są one nieco wyższe, 
ponieważ zaplanowano je na rok 2010 w kwocie 480 tyś.zł., a powinny być w 
kwocie 474.036,80 zł.
Dodatkowo  nie  wprowadzono  pełnej  nazwy  zadania,  zapisano:  ,  Budowa 
drogi”, a powinno być: „Przebudowa dróg powiatowych na odcinku Safronka-
Janowiec  Kościelny-Kuce  ETAP  I:  Nr  1560  N  odcinek  od  6+332  do  km 
7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47”.

Nie  były  też  środki  wprowadzone  do  załącznika  Nr  2  pt.  „  Wydatki 
gminy”, tylko były wskazane w zał. Nr 3a pt. „ zadania inwestycyjne w 2010 
roku”. 

Jeżeli  zmiany te nie zostaną wprowadzone Urząd Marszałkowski  nie 
podpisze z Powiatem umowy i nie otrzyma Starostwo dofinansowania tego 
zadania w kwocie 4.371.803,54 zł., a to jest jednoznaczne z tym, że nigdy 
Janowiec  Kościelny  nie  będzie  miał   nowej  drogi,  kanalizacji  burzowej  i 
chodników.

W związku z tym ,  że radni  nie mieli  w swoich materiałach pełnego 
projektu uchwały, należy najpierw przegłosować autopoprawki.

Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi do 
przedstawionego tematu ?

Pani Wójt zabrała głos w dyskusji, podkreślając, że w budżecie gminy 
ujęto  środki  finansowe  na  współfinansowanie   budowy  drogi  Safronka-
Janowiec  Kościelny-KUce,  jednak  środki  zostały  zaokrąglone,  a  przy 
składaniu  wniosku  wymagane  są  dokładne,  w  groszach.  Ponadto  budżet 
przewiduje środki tylko na rok 2010,a musi być zapewnienie dla 2011rok, stąd 
trzeba podjąć uchwałę intencyjną.

Radny Bogdan Tański podniósł, że Starosta nie równo traktuje gminy. 
Wypowiadał się w Gazecie Nidzickiej,  że mimo że gmina Nidzica nie dała 
dofinansowania,  to  droga  do  Łyny  będzie  budowana.  Gmina  Nidzica  jest 
gminą bogatą  w stosunku do janowca Kościelnego i  nie  może być takich 
niesprawiedliwości,  zwłaszcza,  że  my wcześniej  też  dopłacaliśmy do dróg 
powiatowych. Podkreślił, że nie jest przeciwny tej drodze , tylko nie może to 
odbywać się kosztem gminy. Drogi powiatowe powinien budować powiat, a 



nie  gminy.

Radna powiatowa Pani Bożena Grochala w nawiązaniu do wypowiedzi 
radnego podkreśliła, że Starosta stara się traktować wszystkie gminy równo, 
dlatego też ze wszystkimi gminami zostały podpisane porozumienia o 50% 
współfinansowaniu  zadań  inwestycyjnych.  Z  gminą  Nidzica   również 
podpisano  takie  porozumienie.  Podjęto  też  uchwałę  intencyjną   dot.  drogi 
Łyna,  ale  w  momencie  składania  wniosku,  natomiast  przed  podpisaniem 
umowy Rada Miejska odmówiła współfinansowania, tłumacząc się brakiem 
środków  finansowych. Należy podkreślić, że porozumienie dalej obowiązuje i 
Starosta  zobowiązał  się  je  egzekwować.  Na  ile  będzie  to  skuteczne,  to 
pokaże przyszłość. 

Ponadto  radna  powiatowa  podkreśliła,  że  gmina  Nidzica 
reprezentowana  jest  w  powiecie  przez  9-ciu  radnych,  a  gmina  Janowiec 
Kościelny  przez dwóch, co oznacza, że odmowa podjęcia uchwały przez 
Radę Miasta  nie  oznacza  jednoznacznej  rezygnacji  z  inwestycji.  Tu  radni 
powiatu  większością  głosów  przegłosowali  zmianę  budżetu  powiatu  i 
zagwarantowanie  środków  w  budżecie  powiatu.  W  naszej  sytuacji  nie 
możemy  na  to  liczyć,  bo  dwóch  radnych  nie  jest  w  stanie  podjąć  takiej 
decyzji, a możemy liczyć tylko na siebie. Radna podkreśliła też, że  Starostwo 
musi  uzupełnić  wniosek  w Urzędzie  Marszałkowskim  do  26  stycznia,  po 
czym w ciągu 7 dni nastąpi podpisanie umowy i może  być już ogłoszony 
konkurs na wybór wykonawcy. Nie podjęcie dziś decyzji o współfinansowaniu 
50% wkładu  jest  jednoznaczne,  że   powiat  zrezygnuje  z  tego  zadania,  a 
wówczas przez wiele  lat  nie  będzie  szans na nową drogę  i  chodniki  w 
siedzibie gminy. Dodała również, że dzięki współfinansowaniu coś drgnęło w 
zakresie inwestycji na drogach.

Radny Piotr Rogalski uważa, że jest  to droga strategiczna i nie można 
dziś  zrezygnować z tak ważnej  dla gminy inwestycji,  szczególnie przy tak 
dużym współfinansowaniu  z Unii Europejskiej. Jednak nie może się pogodzić 
z faktem, że kosztem gminy – powiat realizuje swoje zadania, szczególnie, że 
od wielu lat dokładaliśmy do wszystkich remontów na drogach powiatowych.

Pani  Wójt  przypomniała,  że  wcześniej  również  gmina  wspierała 
finansowo  zadania  na  drogach  powiatowych,  było  to  bezpośrednie 
współfinansowanie, ale także  wykupowała gminne grunty od rolników pod 
drogi  powiatowe  i  udzielała  wsparcia  rzeczowego  w  utrzymaniu  dróg 
powiatowych.

Radna powiatu sprostowała, że gmina współfinansowała tylko budowę 
drogi Bukowiec-Piotrkowo na dwóch etapach, ponieważ trzeci etap ma być 
wykonany tylko ze środków powiatu. Wszystkie remonty były wykonywane w 
ramach bieżącego utrwalenia , tylko ze środków powiatu.



Po  dyskusji  Przewodniczący  rady  zaproponował  głosowanie  nad 
autopoprawką.

Kto  jest  za  zmianą  załącznika  Nr  2  pt.  „  Wydatki  gminy”  i 
wprowadzeniem  do  niego  zadania  w  Dziale  600  „Transport  i  łączność”, 
rozdział  60014  „Drogi  publiczne  powiatowe”  §  6300  „Dotacja  celowa  na 
pomoc finansową udzielana  na zadanie pt. „ Przebudowa dróg powiatowych 
na odcinku Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 N odcinek od 
6+332 do km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47”, 
oraz wprowadzenie kwoty dofinansowania zadania w wysokości 474.036,80 
zł. ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za wprowadzeniem autopoprawki - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”,  przyjęła 
autopoprawkę  do  projektu  uchwały  budżetowej   polegającą  na  zmianie 
załącznika Nr 2 pt. „ Wydatki gminy” i wprowadzeniem do niego zadania w 
Dziale 600, rozdział  60014 ,  § 6300 Dotacja celowa na pomoc finansową 
udzielana   na  zadanie   pt.  „  „Przebudowa  dróg  powiatowych  na  odcinku 
Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 N odcinek od 6+332 do 
km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47”, oraz 
wprowadzenie kwoty dofinansowania zadania w wysokości 474.036,80 zł. 

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie nad kolejną autopoprawką.

Kto jest za zmianą załącznika Nr 3a do uchwały budżetowej na 2010 
rok,  polegającej  na  wykreśleniu  zadania  pt.  „  Budowa  drogi”  w  kwocie 
480.000,00 zł. ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za wprowadzeniem autopoprawki - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”,  przyjęła 
autopoprawkę  do   uchwały  budżetowej  na  2010  rok,  polegającej  na 



wykreśleniu zadania pt. „ Budowa drogi” w kwocie 480.000,00 zł. 

Następnie  o  przedstawienie  projektu  uchwały  zawierającej  przegłosowane 
autopoprawki, przewodniczący rady poprosił skarbnika gminy Panią Elżbietę 
Wiśniewską.

Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z załącznikami.

Przewodniczący  rady  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  i  pytania  do 
przedstawionego projektu uchwały ?

Nikt nie zgłosił uwag.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest z podjęciem uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej gminy 
Janowiec Kościelny na 2010 rok ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 
XXX/177/10  w  sprawie  „  zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Janowiec 
Kościelny na 2010 rok” która stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Drugi  projekt  uchwały  dotyczy  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz 
Powiatu  Nidzickiego  w  celu  realizacji  inwestycji  pn:   „Przebudowa  dróg 
powiatowych na odcinku Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 
N odcinek od 6+332 do km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do 
km 12+368,47”.

Przewodniczący  rady  poinformował,  iż  przedmiotowa  uchwała  jest 
niezbędna  dla  przedłożenia  w  Urzędzie  Marszałkowskim   i  dotyczy 
możliwości  pozyskania  środków   finansowych  z  Unii  Europejskiej  na 
przebudowę drogi powiatowej.
Wartość  całego projektu to kwota 6.245.433,62 zł., a dofinansowanie z Unii 
Europejskiej to kwota 4.371.803,54 zł,
Gmina zobowiązała się do 50% udziału w kosztach inwestycji,  ale wkładu 
własnego, tj. na rok 2010 zapewniliśmy w uchwale budżetowej  w wysokości 
474.036,80  zł.,  a  na  rok  2011  zobowiązujemy  się  do  zabezpieczenia  w 



budżecie  gminy kwoty 445.125,07  zł.,  czyli  łącznie  w okresie  2  lat  kwotę 
919.161,87 zł. 
Zdaniem przewodniczącego rady, nie podjęcie tej uchwały zamyka drogę do 
uzyskania  środków  unijnych  na  przebudowę  drogi  Safronka-Janowiec 
Kościelny-Kuce.

O  przedstawienie  projektu  uchwały,  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą rady Panią Ryszardę Lipińską.

Wiceprzewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy radni mają pytania odnośnie 
przedstawionego projektu uchwały ?

Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
na rzecz Powiatu Nidzickiego w celu realizacji inwestycji pn: „ Przebudowa 
dróg powiatowych na odcinku Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 
1560 N odcinek od 6+332 do km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 
do km 12+368,47” ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 15 radnych 

Za podjęciem uchwały - 15 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 
XXX/178/10 w sprawie „   udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 
Nidzickiego w celu realizacji inwestycji pn: „ Przebudowa dróg powiatowych 
na odcinku Safronka-Janowiec Kościelny-Kuce ETAP I: Nr 1560 N odcinek od 
6+332 do km 7+328,65, Nr 1613 N odcinek od km 10+699 do km 12+368,47” 
która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.5.
Wolne wnioski.

Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych chce 
zabrać głos w tym punkcie ?

Radny Rogalski zabierając głos w dyskusji zaznaczył, w roku bieżącym 



że  jest  mile  zaskoczony   poziomem odśnieżania  dróg  w  naszej  gminie  , 
ponieważ  większość  dróg  jest  przejezdna,  jakość  odśnieżania  nie  budzi 
uwag. Jednak poprosił o odśnieżenie drogi dojazdowej do Grabowa Leśnego 
(1,5 km). Ponadto wnosi o wystąpienie do administratora drogi krajowej nr 7, 
aby  nie  blokować  śniegiem wjazdów do  miejscowości  Powierż  ,  Napierki 
podczas odśnieżania tej drogi. 

Kierownik  Wrzeszczyński  poinformował,  iż  mimo  intensywnych  i 
długotrwałych opadów śniegu,  sytuacja na drogach naszej  gminy  została 
opanowana. Wszystkie drogi zostały odśnieżone i udrożnione. W pierwszej 
kolejności ważniejsze szlaki komunikacyjne, którymi poruszają się autobusy, 
później  wszystkie  pozostałe  drogi,  wraz  z  bocznymi  dojazdami 
prowadzącymi na kolonie i zabudowania oddalone od poszczególnych wsi. 
Nowo  powstałe  utrudnienia  są  na  bieżąco  usuwane,  po  otrzymaniu 
zgłoszenia. Na głównych drogach powiatowych odśnieżanie jest realizowane 
w sposób ciągły.

Pani Wójt dodała, iż ostatnie dni to czas wytężonej walki ze skutkami 
nadmiernych opadów śniegu i śliskości na drogach gminnych i powiatowych.
Wspólnie z Powiatowym Zarządem Dróg w miarę możliwości przerobowych 
sprzętu,   staraliśmy się utrzymać przejezdność na wszystkich odcinkach . 
Mimo wyjątkowej tegorocznej zimy nie było większych narzekań i uważamy, 
że bardzo dobrze udało się nam zapanować nad zimą, chociaż będzie to 
duże obciążenie dla budżetu gminy. 

Wobec zrealizowania porządku obrad,  przewodniczący rady zamknął 
trzydziestą nadzwyczajną sesję Rady Gminy Janowiec Kościelny.

   protokołowała   przewodniczył
Barbara Szatkowska Tadeusz Jurkiewicz


